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  PROTOKÓŁ Nr III/2018 

z obrad III Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 3 grudnia 2018 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 10.00 – 12.00 

Radni obecni na sesji: 

1. Jerzy Bajena - Mokre 

2. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

3. Mikołaj Car – Knorydy 

4. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

5. Walenty Gałuszewski – Parcewo 

6. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

7. Alina Korszak - Haćki 

8. Jan Kowalczuk – Miękisze 

9. Alina Kruk – Widowo 

10. Albin Misiuk - Grabowiec 

11. Stanisław Olszewski – Piliki 

12. Jerzy Onacik – Augustowo 

13. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

14. Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

15. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

4. Jan Wołosowicz – Radca prawny 

5. Włodzimierz Parfieniuk – Kierownik Referatu IGK Urzędu Gminy 

6. Wojciech Gabrel – I Z-za Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku 

Podlaskim oraz inni przedstawiciele KPP 

7. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja 88%) 

 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do 

protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

  

Ad. 1) OTWARCIE SESJI 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył 

III Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Poprosił radnych o potwierdzenie 
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kworum poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdził, że w  

sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum do prowadzenia obrad rady 

gminy i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przywitał wszystkich radnych, Panią Wójt RAISĘ RAJECKĄ, Zastępcę Wójta 

Pana ANATOLA FILIPIUKA, Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ 

SOKOŁOWSKĄ, pracowników Urzędu Gminy, Sołtysów oraz wszystkich 

przybyłych gości. Poinformował, że w sesji uczestniczą  również 

przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim, którzy w 

ramach zorganizowanej debaty społecznej pod nazwą „Porozmawiajmy o 

bezpieczeństwie – możesz mieć na nie wpływ”, zaproponowali spotkanie z 

mieszkańcami naszej gminy podczas dzisiejszej sesji Rady Gminy. Przywitał I 

Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim – Wojciecha 

Gabrela oraz pozostałych przedstawicieli Komendy Policji. Poprosił o 

przedstawienie prezentacji. 

Kolejno glos zabrali: 

1. WOJCIECH GABREL – I-y Zastępca Komendanta Powiatowego 

Policji w Bielsku Podlaskim 

W swoim wystąpieniu mówił o: 

- Zacieśnieniu współpracy Policji ze społecznością lokalną, 

- Stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Bielsk Podlaski, 

- Wykrywalności przestępstw oraz wszczętych postępowaniach (zwrócił 

uwagę na zauważalny progres, jeśli chodzi o wykrywalność), 

- Wybranych przykładach przestępczości, 

- Pozyskanych środkach na wyposażenie (podziękował za finansowe 

wsparcie z budżetu Gminy Bielsk Podlaski). 

2. LESZEK KRAWIEC – Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego 

W  swoim wystąpieniu mówił o: 

- Nietrzeźwości kierujących pojazdami, 

- Wypadkach (w tym śmiertelnych) i kolizjach w Gminie Bielsk Podlaski, 

- Wprowadzeniu odcinkowego pomiaru prędkości, 

- kolizjach drogowych. 

3. RAFAŁ KOTOWICZ – Naczelnik Wydziału Prewencji 

W swoim wystąpieniu mówił o: 

- Krajowej Mapie  Zagrożeń Bezpieczeństwa (logowanie krok po kroku, 

etapy dodawania zgłoszenia, statusy zgłoszeń i ich kolorystyka, czynności po 

dodaniu zgłoszenia), 

- Liczbie zgłoszeń (20% z Gminy Bielsk Podlaski), 

- Przykładach zgłoszeń (niewłaściwa infrastruktura drogowa, nadmierna 

prędkość, kłusownictwo, nielegalna wycinka drzew, spożywanie środków 

odurzających), 

- Aplikacji „Moja Komenda”, 

- Rządowym Programie „Dzielnicowy bliżej nas”, 
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- Dzielnicowych przydzielonych dla Gminy Bielsk Podlaski: PIOTR 

GILEWSKI i MARCIN MOROZ, 

- Priorytetowych planach dzielnicowych, 

- Programach profilaktycznych. 

4. SYLWIA BAGNIUK  - Zespół ds. Prewencji Kryminalnej Nieletnich 

i Patologii Wydziału Prewencji (przedstawiła aktualne działania 

profilaktyczne) 

W swoim wystąpieniu mówiła o: 

- Programie „(Nie)bezpieczny Internet” (liczba spotkań), 

- Bezpiecznej drodze do szkoły (zakup znaczków odblaskowych dla 

najmłodszych), 

- Spotkaniach „Ufaj bez GRANICznie”, 

- Programach: „Mam wybór – wybieram rozsądek”, „Kręci mnie 

bezpieczeństwo”, Wakacyjne (feryjne) Pogotowie Bezpieczeństwa, 

- Uczestnictwie w festynach, np. pokaz tresury psów podczas zawodów 

sportowo-pożarniczych w Pilikach, 

5. ELWIRA ORZECHOWSKA – pracownik Kadr KPP 

W swoim wystąpieniu mówiła o: 

- Zasadach rekrutacji do Policji (wymogi, etapy rekrutacji, komisja lekarska, 

kurs podstawowy, adaptacja zawodowa, służba na wyznaczonym stanowisku, 

wysokość wynagrodzenia, wymiar urlopu, inne świadczenia pieniężne, „13-

tka”, dopłata  do wypoczynku, świadczenie mieszkaniowe, kursy 

specjalistyczne, 

- Strukturze Komendy (Wydziały), 

- Systemie ciągłym przyjmowania podań o pracę, 

6. AGNIESZKA DĄBROWSKA – Rzecznik KPP 

Swoje wystąpienie poświęciła omówieniu oczekiwań wobec policji i innych 

instytucji dbających o bezpieczeństwo. 

 

Po przedstawieniu prezentacji przystąpiono do zadawania pytań. Kolejno 

głos zabrali:  

Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Zaapelował, aby Komenda Powiatowa Policji zwróciła się do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z prośbą o przeniesienie znaku 

ograniczenia prędkości na krajowej „19” w miejscowości Haćki w kierunku 

Chraboł. Zaznaczył, że nie chodzi o cały odcinek, ale o miejsce, gdzie 

wyjeżdża się z Hryniewicz Małych. Tam znak ograniczenia prędkości jest 

bardzo blisko drogi podporządkowanej. Druga sprawa, jaką radny zgłosił 

dotyczyła organizacji objazdów dla sprzętu ciężkiego (ciężarówek) przez 

Hryniewicze Duże w kierunku Hryniewicz Małych i odwrotnie. Jest to droga 

przebiegająca fragmentami przez teren podmokły, a przejazd ciężkich 

samochodów niszcząc ją niweczy pracę  Powiatowego Zarządu Dróg. 

Odpowiadając na te wnioski, LESZEK KRAWIEC – Naczelnik Wydziału 
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Ruchu Drogowego poinformował, że Komenda zajmowała się już 

ograniczeniem prędkości w ramach przeprowadzanego audytu na tym 

odcinku, ale nie ma jeszcze odpowiedzi w tej sprawie, natomiast  w sprawie 

objazdu zadeklarował, że zajmie się tą sprawą, a patrole będą weryfikować 

organizację objazdu. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zgłosił problem dotyczący południowej części Gminy Bielsk Podlaski 

(Knorydy, Dubiażyn, Mokre, Podbiele), którędy ciężkimi samochodami jest 

dowożone drewno do zakładu IKEA. Pojazdy te są bardzo obciążone 

ładunkiem i niszczą nawierzchnię drogi asfaltowej i żwirowej, dodatkowym 

problemem jest nadmierna prędkość, z jaką poruszają się te samochody. 

Zdaniem radnego w terenie zabudowanym prędkość przekracza 90 km/h. W 

takiej sytuacji nietrudno o tragedię. Radny poprosił o wdrożenie działań 

prewencyjnych. 

LESZEK KRAWIEC – Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego 

poinformował, że dotychczas udało się na tym odcinku zatrzymać tylko 

jednego kierowcę, pomimo, że dużo patroli jest tam kierowanych. 

Mieszkanka miejscowości Haćki – WALENTYNA SZESZKO 

- Zgłosiła problem dotyczący niszczenia drogi w pobliżu bloku mieszkalnego 

we wsi Haćki w sytuacji, gdy jest tam organizowanym objazd w związku z 

licznymi wypadkami na tym odcinku. Tiry niszczą drogę, która przez 

mieszkańców wsi była bardzo wyczekiwana. Podziękowała również za 

odcinkowy pomiar prędkości. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał, czy w lesie prywatnym myśliwi mogą samowolnie ustawiać tzw. 

„wyszki”. Radni powiedział, że czasami niszczy je, ale pojawiają się nowe. 

Zapytał, jak poradzić sobie z tym problemem ? Zwłaszcza, że „wyszki” są 

stawiane przy wodopoju i miejscach dokarmiania zwierząt. Zdaniem radnego 

tak postępują kłusownicy,  a nie myśliwi. 

Pan Wojciech  Gabrel powiedział, że sprawdzi, jakie są przepisy regulujące 

tę sprawę. 

W związku z brakiem pytań głos zabrała RAISA RAJECKA – Wójt 

Gminy. W imieniu sołtysów, mieszkańców gminy oraz pracowników urzędu 

podziękowała Panu Komendantowi za przedstawioną prezentację. 

Podziękowała policjantom, a w szczególności dzielnicowym, którzy za swoją 

pracę i zaangażowanie  w rozwiązywaniu problemów w Gminie zasługują na 

nagrodę. Współpraca z nimi jest bardzo dobra. Wyraziła nadzieję, że dzięki 

przedstawionej prezentacji mieszkańcy gminy będą wiedzieć, jak postępować 

w niektórych sytuacjach. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – JERZY CHILKIEWICZ 

- Przedstawiając się powiedział, że mieszka bardzo blisko krawędzi drogi 

krajowej Nr „19”, zna problemy tam występujące i nigdy nie było 

przypadku, żeby dzielnicowy odmówił pomocy przy rozwiązywaniu 
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problemu. Serdecznie podziękował za bardzo dobrą współpracę. 

Pani Agnieszka Dąbrowska podziękowała za wszystkie miłe słowa 

skierowane pod adresem policjantów. Do tych słów dołączył się również Pan 

Komendant. Podziękował za spotkanie. 

Ponieważ dyskusja została wyczerpana, Przewodniczący Rady Gminy 

STANISŁAW OLSZEWSKI o godz. 10.50  ogłosił 15-minutową przerwę. 

Obrady sesji zostały po przerwie wznowione. 

 

 Ad. 2)  USTALENIE PORZĄDKU SESJI. 

Przewodniczący poinformował, że zawiadomienie o zwołaniu III sesji wraz z 

propozycją porządku obrad wszyscy radni otrzymali w dniu 27 listopada br. po 

zakończeniu II Sesji Rady Gminy. Zawiadomienie stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

Na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, które odbyło się w dniu 28 

listopada br. uzgodniono uzupełnienie porządku sesji o rozpatrzenie sprawy 

dotyczącej mandatu radnego Rady Gminy. Zaproponował, aby ten temat Rada 

rozpatrzyła w punkcie „7” . W tej sytuacji numeracja  kolejnych punktów 

porządku, jaki radni wcześniej otrzymali, ulegnie przesunięciu o „1”. 

Odczytał propozycję porządku sesji uzupełnionego o dodatkowy punkt 7:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

 z dnia 27 listopada 2018 roku. 

4. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2018-2025. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11.  Zamknięcie obrad.   
Zapytał, czy są inne propozycje wprowadzenia zmian w porządku ?  

O głos poprosił radny JERZY ONACIK. Zaproponował wykreślenie propozycji 

punktu 7 „Powzięcie uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego”. Temat był poruszany na posiedzeniu komisji, ale ostatecznie 

nie ustalono, jak ten temat ma być załatwiony. Zdaniem radnego nie ma podstaw 

prawnych do wprowadzenia tego punktu. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radcy prawnego o odniesienie się 

do wniosku radnego.  

JAN WOŁOSOWICZ powiedział, że jest to propozycja radnego, którą należy 
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przegłosować w pierwszej kolejności. Dopiero potem należy przegłosować cały 

porządek sesji. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że miał na posiedzeniu 

komisji  podobne zdanie jak radny Jerzy Onacik. Po ponownej analizie, jego 

wątpliwości jeszcze bardziej się pogłębiły. Wyraził swoją opinię, zgodnie z 

którą Rada Gminy nie ma podstaw prawnych do podjęcia uchwały w sprawie 

odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Może jedynie podjąć 

uchwałę w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Jeśli takiej 

uchwały Rada Gminy  nie przyjęłaby, wówczas mandat radnego nie zostałby 

wygaszony. Radni otrzymali na posiedzeniu komisji 2 projekty uchwał: w 

sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, czyli ten 

przedłożony radnym na sesji oraz projekt uchwały w sprawie odmowy 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu. Oba projekty mają tę samą podstawę 

prawną, więc jest coś nie tak. Radny powiedział, że jeśli nie ma podstawy 

prawnej, to sprawy nie należy wszczynać i uchwały nie trzeba podejmować. 

Natomiast, jeśli jest podstawa, to Rada powinna debatować nad projektem w 

sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego i ewentualnie Rada nie 

przyjęłaby tej uchwały. Poprosił o odniesienie się radcy prawnego do 

przedstawionego stanowiska. 

Radca prawny JAN WOŁOSOWICZ przypomniał, że na posiedzeniu komisji 

wskazywał na to, że kodeks wyborczy nie przewiduje wprost możliwości 

podjęcia uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

radnego. Jednocześnie wskazał na praktykę w samorządach, że jeśli pojawi się 

problem związany z podjęciem takiej uchwały i Rada nie widzi podstaw do 

wygaśnięcia mandatu, wówczas taką uchwałę traktuje się jako opinię Rady. 

Potwierdza to orzecznictwo sądów. Faktycznie, nie ma odrębnego przepisu do 

podjęcia takiej uchwały. Radca powiedział, że wydawało się, że na posiedzeniu 

komisji radni byli zgodni co do tego, by mandatu nie wygaszać, stąd pojawił 

projekt uchwały w tej sprawie. W zaistniałej sytuacji można zrobić przerwę i 

przemyśleć to jeszcze raz, lub przegłosować propozycje zmiany w porządku 

sesji. Ta uchwała nie jest obligatoryjna. Decyzja należy do radnych.  

Wobec braku chętnych do wypowiedzi, Przewodniczący Rady Gminy 

STANISŁAW OLSZEWSKI zaproponował przystąpienie do głosowania. 

Zapytał, kto jest „za” wykreśleniem z porządku obrad punktu 7, czyli (nie 

wprowadzaniem tego punktu do porządku) ?, kto jest „przeciw” ?, kto 

„wstrzymał się” od głosu ? 

Wyniki głosowania:  
ZA: 4, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne:  

ZA(4) 

Andrzej Borowski, Walenty Gałuszewski, Alina Korszak, Jerzy Onacik 

PRZECIW(9) 
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Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Alina Kruk, Albin Misiuk, 

Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ 

SIĘ(2) 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk 

 

Po odczytaniu wyników głosowania, Przewodniczący zarządził głosowanie nad 

porządkiem sesji z uwzględnieniem dodatkowo zgłoszonego punktu 7. 

Zapytał, kto jest „za” przyjęciem porządku obrad z punktem 7 ?, kto jest 

„przeciw” ?, kto „wstrzymał się” od głosu ? 

Wyniki  głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA(11) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty 

Gałuszewski, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, 

Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jerzy Onacik, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Po odczytaniu wyników głosowania o głos poprosił radny ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI. Wyraził swoje wątpliwości co do sformułowania 

przez Przewodniczącego pytania przed głosowaniem. Radny przyznał, że tak 

naprawdę źle zagłosował, bo w rzeczywistości był przeciw wprowadzeniu 

punktu 7, a ostatecznie zagłosował za jego wprowadzeniem. 

W dalszej kolejności o głos poprosił radny JERZY ONACIK. Podsumował, że 

przeprowadzone głosowanie określiłby jako „masło maślane, maślane masło”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI stwierdził, że 

porządek obrad III Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

 

Ad. 3)  PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z II SESJI RADY GMINY BIELSK 

PODLASKI Z DNIA 27 LISTOPADA 2018 r.   

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że poprawki do protokołu z I Sesji 

Rady Gminy z dnia 20 listopada br., zgłoszone przez radnego ANATOLA 

GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO zostały uzupełnione. Protokół z II Sesji Rady 

Gminy z dnia 27 listopada br. został sporządzony i udostępniony do wglądu w 

pok. 113 Urzędu Gminy. Zapytał, czy są uwagi do protokołu ? Wobec braku 

uwag zarządził głosowanie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z II Sesji 

Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2018 roku, kto jest przeciw, kto 

wstrzymał się od głosu ? 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty 

Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, 

Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Lucyna Tkaczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik 

 

Po zakończeniu głosowania radna LUCYNA TKACZUK zgłosiła trudności 

techniczne podczas obsługiwania tabletu. Stwierdziła, że nie jest „przeciw”, 

poprosiła więc obsługę techniczną o interwencję. Poprosiła też o reasumpcję 

głosowania. Przewodniczący przychylił się do prośby i zarządził reasumpcję 

głosowania, pytając kto jest za przyjęciem protokołu z II Sesji Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2018 roku ?, kto jest przeciw ?, kto 

wstrzymał się od głosu ? 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty 

Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, 

Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik 

Po głosowaniu o głos poprosił radny JERZY ONACIK. Powiedział, że radna 

LUCYNA TKACZUK pomyliła się w głosowaniu i przeprowadzono 

reasumpcję głosowania, natomiast w przypadku mylnego głosowania radnego 

Tymińskiego takiej reasumpcji nie przeprowadzono i jego głos przepadł. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI wyjaśnił, że radny 

Tymiński nie poprosił o reasumpcję głosowania. Radna LUCYNA TKACZUK 

poprosiła w tym momencie o głos, powiedziała, że nie zrobiła błędu podczas 

głosowania, a podczas głosowania on-line sprzęt może w pewnym momencie 

zawieść.  Podkreśliła, że to nie była jej wina, po prostu zawiódł sprzęt, na 

którym radni aktualnie pracują.  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący stwierdził, że 

protokół  z II Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2018 roku 

został przyjęty. 
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Ad. 4) POWZIĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN W 

WIELOLETNIEJ PROGNOZIE FINANSOWEJ GMINY BIELSK 

PODLASKI NA LATA 2018-2025 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosek Wójta Gminy o 

wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2018-2025 oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni 

otrzymali. Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. STANISŁAW OLSZEWSKI poprosił Panią Skarbnik o 

przedstawienie wniosku.  

NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy omówiła szczegółowo 

wniosek Wójta wyjaśniając poszczególne propozycje zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. 

Po omówieniu przez Panią Skarbnik wniosku i projektu uchwały, 

Przewodniczący  odczytał jego treść, zapytał, czy są pytania i uwagi, po czym 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. Zapytał, kto jest za przyjęciem 

uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2018-2025 ?, kto jest przeciw ?, kto się wstrzymał ?  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty 

Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Po odczytaniu wyników głosowania  Przewodniczący stwierdził, że Rada 

Gminy przyjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2018-2025. 

 

Uchwała Nr III/7/2018 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 3 grudnia 2018 r.  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2018-2025. 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 5) POWZIĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN 

W BUDŻECIE GMINY NA 2018 ROK 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosek Wójta Gminy o 

wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Bielsk Podlaski na 2018 rok oraz 

projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali. Wniosek Wójta Gminy 
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w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Poprosił Panią Skarbnik o 

przedstawienie wniosku. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

omówiła szczegółowo wniosek Wójta wyjaśniając poszczególne propozycje 

zmian w budżecie gminy. 

Po omówieniu przez Panią Skarbnik wniosku, o głos poprosił radny JERZY 

BAJENA. Stwierdził, że punkty 4 i 5 porządku sesji są najważniejszymi 

punktami w obradach Rady Gminy. Oba punkty są ściśle ze sobą związane. Pani 

Skarbnik w sposób spójny i logiczny przedstawiła oba wnioski, ale ponieważ na 

sali jest kilkadziesiąt osób, a ustalenia z obrad sesji radni powinni przekazać 

mieszkańcom w swoich sołectwach, więc zwrócił się z prośbą o bliższe 

wyjaśnienie kilku najbardziej znaczących zmian w budżecie, mianowicie: 

- budowa wodociągu na gruntach niektórych wsi (jakie są przyczyny poślizgu w 

przekazaniu środków unijnych ?), 

- instalacja kolektorów słonecznych (dlaczego nie ma jeszcze środków na to 

zadanie ?), 

- budowa drogi Rajsk-Haćki (skąd będą środki na realizację inwestycji ?) 

Odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy – Pani RAISA RAJECKA. Wyjaśniła, że 

przedstawione zmiany w budżecie gminy dotyczą wyłącznie roku 2018. Na 

budowę wodociągu gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie 1.900.000 zł, 

przy czym część środków pochodzi z budżetu gminy. Zakończenie realizacji 

zadania jest przewidziane na 2019 rok. Okazało się, że zaplanowany wydatek 

nie zostanie zrealizowany w 2018 roku, stąd wynika konieczność wprowadzenia 

zmiany w budżecie. W dniu dzisiejszym został ogłoszony przetarg na realizację 

tego zadania, więc w styczniu 2019 r. będzie możliwe przekazanie radnym 

informacji, jak wypadł ten przetarg, czy uda się zmieścić w kwocie 

przewidzianej w budżecie na ten cel. Informując o kolektorach słonecznych, 

Pani Wójt poinformowała o otwarciu ofert 2 dni przed sesją, na razie nie może 

przekazać żadnych informacji na temat tych ofert, które aktualnie są 

rozpatrywane, ale do końca roku zadanie z pewnością nie zostanie zrealizowane. 

W sprawie drogi Rajsk-Haćki wyjaśniła, że taka inwestycja na rok 2018 nie jest 

planowana. Jest natomiast w Wieloletniej Prognozie Finansowej określonej do 

2015 roku. O tym, skąd będą pochodzić środki na to zadanie, będzie mowa 

podczas rozpatrywania projektu budżetu na 2019 rok. Gmina Bielsk Podlaski 

aktualnie jest w połowie listy tych jednostek, które mogą otrzymać 

dofinansowanie z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Taka 

informacja jest dostępna na stronie internetowej Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego. 

Ponieważ innych pytań nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Gminy odczytał 

projekt uchwały. Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały ?  

Uwag nie zgłoszono, więc poddał projekt uchwały pod głosowanie. Zapytał, 

kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

? Kto jest przeciw ? Kto się wstrzymał? 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty 

Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

Po odczytaniu wyników głosowania, Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, 

że Rada Gminy przyjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 

rok. 

Uchwała Nr III/8/2018 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 3 grudnia 2018 r.  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 6) POWZIĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA 

WYSOKOŚCI WYNAGRODZENIA WÓJTA GMINY BIELSK 

PODLASKI 

 Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że 

wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski oraz projekt 

uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali. Wniosek w tej sprawie stanowi 

Załącznik Nr 9 do protokołu. Odczytał treść wniosku. 

Dodał, że proponowane wynagrodzenie Wójta Gminy nie ulega zmianie w 

stosunku do ustalonego w poprzedniej uchwale Rady Gminy. Odczytał projekt 

uchwały. Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. Wobec braku uwag poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. Zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski ?  

 Kto jest przeciw ? Kto się wstrzymał ?  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty 

Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Po odczytaniu wyników głosowania, Przewodniczący stwierdził, że Rada 

Gminy przyjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta 
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Gminy Bielsk Podlaski. 

 

Uchwała Nr III/9/2018 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 3 grudnia 2018 r.  

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta 

 Gminy Bielsk Podlaski. 

 

stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Ad.7) POWZIĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ODMOWY 

STWIERDZENIA WYGAŚNIĘCIA MANDATU RADNEGO 

 Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że 

w dniu 28 listopada br. na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy została 

rozpatrzona sprawa dotycząca stwierdzenia lub odmowy stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnej Rady Gminy Bielsk Podlaski – Pani ALINY 

KORSZAK. Należało ocenić, czy w sytuacji, gdy Pani Alina Korszak na 

krótkotrwały okres została wpisana do rejestru wyborców Miasta Bielsk 

Podlaski, Rada Gminy powinna stwierdzić wygaśnięcie mandatu radnego z 

powodu utraty prawa wybieralności i prawa wybierania w Gminie Bielsk 

Podlaski, czy też odmówić stwierdzenia wygaśnięcia mandatu. Po zapoznaniu 

się ze zgromadzoną dokumentacją, opinią radców prawnych oraz wyjaśnieniem 

złożonym przez radną, radni – członkowie Komisji, wyrazili opinię, zgodnie z 

którą na sesji Rady Gminy zostanie przedłożony projekt uchwały w sprawie 

odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Wniosek w tej sprawie 

stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Odczytał projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały ? Wobec braku uwag 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. Zapytał, kto jest za przyjęciem 

uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego  ? Kto 

jest przeciw ? Kto się wstrzymał ?  

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty 

Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Po odczytaniu wyników glosowania, Przewodniczący stwierdził, że Rada 

Gminy przyjęła uchwałę w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
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radnego. 

 

Uchwała Nr III/10/2018 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 3 grudnia 2018 r.  

w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 

stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 

 
Ad. 8) INTERPELACJE i ZAPYTANIA RADNYCH 

Interpelacje i zapytania na piśmie nie wpłynęły. 

 

 

Ad. 9) ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE  

W związku z brakiem interpelacji i zapytań, nie było również odpowiedzi na 

nie. 

 

Ad. 10) WOLNE WNIOSKI i INFORMACJE 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w 

dniu 28 listopada br. ukonstytuowały się Komisje Rady Gminy, które zostały 

powołane na II Sesji w dniu 27 listopada. Członkowie poszczególnych komisji 

wybrali Przewodniczących. I tak: 

- Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został radny WALENTY 

GAŁUSZEWSKI 

- Przewodniczącym Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Przewodniczącym Komisji Oświaty i Spraw Społecznych radny ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została radna LUCYNA 

TKACZUK. 

Dodatkowo radni uzgodnili, że w tej kadencji komisje będą pracowały na 

wspólnych posiedzeniach, za wyjątkiem sytuacji, kiedy zajdzie potrzeba 

wydania opinii na odrębnym posiedzeniu. Każdorazowo będą o tym decydować 

Przewodniczący Komisji. 

Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie wniosków. Nikt nie zabrał głosu. 

Zwrócił się więc do Pani Wójt o przekazanie innych dodatkowych informacji, 

jeśli takie są. Wójt Gminy RAISA RAJECKA przekazała następujące 

informacje: 

- Zwróciła się do radnych i sołtysów o zgłaszanie sytuacji dot. potrzeby 

odśnieżenia lub posypania dróg w okresie zimowym, 

- Do Urzędu Gminy wpłynęła prośba Fundacji „BONIFACY” o nawiązanie 

współpracy w 2019 roku i wpisanie w programie opieki nad zwierzętami 

zabezpieczenia środków na kastrację psów i kotów. Taki program ma być 
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uchwalony do końca marca 2019 roku. Skierowano do fundacji prośbę o 

zwiększenie z ich strony kwoty dofinansowania do zabiegu kastracji. 

- W związku ze zbliżającymi się świętami Bożego Narodzenia złożyła 

wszystkim życzenia. Poinformowała też o włączeniu oświetlenia ulicznego od 

świąt katolickich aż do zakończenia  świąt prawosławnych. Uwagi co do 

oświetlenia można zgłaszać bezpośrednio do Urzędu Gminy na wcześniej 

podane numery telefonów, jakie zostały udostępnione sołtysom. 

- Poprosiła o zabezpieczenie liczników i przepływomierzy przed zamarznięciem 

w budynkach świetlic. 

- Poinformowała o ogłoszonym przetargu nieograniczonym na sprzedaż 

niezabudowanej nieruchomości we wsi Bańki (w dniu 27.12.2018 r. godz. 9.00). 

Cena wywoławcza wynosi 34.700 zł. Zaprosiła do uczestnictwa w przetargu 

 

Ad. 11) ZAMKNIĘCIE OBRAD. 

  

     W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął o godz. 12.00  III  Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

 

   Protokołowała: 

 

/-/ Ala Wawulska 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

/-/ Stanisław Olszewski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


